



ကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝိပုၤ

တၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်

လါယုၤ ၁သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-124-D1

ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်- ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးတဖၣ်
ဖိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်သဝိဖိ နွံဂၤ, လါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ်

တၢ်ဟ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤ ဟ်ဖျါဝဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ သထူၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် ဖဲလါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအ့ၣ်ဖျါ ၁သီ, ၂၀၂၂နံၣ် ဂီၤခီ (၉:၃၀) မံးနံးအဆၢကတီၢ် ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးတဖၣ် ပၤတၢ်ကမၣ်လၢ သဝိဖိတဖၣ်အလီၤဒီးစံးဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤခိၣ်ဆၢဒုးတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီး မၤဒၢၣ်စ့ၢ်ကီးသဝိဖိအဂၤတဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအ့ၣ် ဖျါ ၅သီ, ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝိခိၣ်န့ၣ်တဂၤ ဟ့ၣ်စ့ၢ်လၢသဝိဖိလၢဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဃာ်အီၤတဖၣ်တၢ်ထူၣ်ဖျါအဂီၢ်ဝဲ သဝိဖိယုၤ ဘၣ် တၢ်ပျါက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ. သန့က့ SACသုးတဖၣ် တဲပျါတဲဖုးအဝဲသ့ၣ် ကမၤသံအီၤအယိ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယုၤအိၣ်ဝဲလၢ ကီၢ်က့ၢ်တဲၣ်ပူၤ န့ၣ်လီၤ. သဝိဖိ နွံဂၤတဂၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပျါလီၤက့ၤအီၤဖဲ လါမၤ တၢ်တနွံ ၂၀၂၂နံၣ်လၢ တၢ်ဒုးဃာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.¹

ဖဲလါ မးရှး ၂၉ သီ, ဒီး ၃၁သီ ၂၀၂၂နံၣ် အဆၢကတီၢ် ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျါသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) ကမျၢၢ်တၢ်ဒီသဒၢသုး (PDF) ဒုးတၢ်ဖိတဖၣ် လဲၤကစီၤခး ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) စုကဝဲဒိၣ်သုး (လၢတသ့ၣ်ညါနီၣ်ဂံၢ်) ဖဲ ဟ--- ထံကမၤ လ--- သဝိ, စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရၢ, သထူၣ်ကီၢ်ဆၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါ အ့ၣ်ဖျါ ၁သီ ၂၀၂၂နံၣ်, ဂီၤခီ (၈:၀၀) အဆၢကတီၢ် SAC သုးသိၣ်လုၣ်ခဲခိၣ်လၢအအိၣ်ပုၤဒီးသုးဖိလၢအပူၤန့ၣ် ဟဲတုၤဖဲတၢ်လီၤဖဲန့ၣ်ဒီး တုထီၣ်တၢ်လီၤလၢ ကကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စ့ၣ် တၢ်အဂီၢ် ဒီး ဟးဆူၣ်တၢ်လၢ လ--- သဝိအခိၣ်အယၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤဂ--- သးနီၣ်အိၣ် (၂၂) နံၣ်တဂၤ လၢအအိၣ် အ--- သဝိ, စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရၢ လဲၤအိၣ်လၢ ခုးလၢအအိၣ်ဘူး ဃုာ်ဒီး အမိအ ပါ, အတခွါ ဒီး သကိးခဲဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝိဖိတဂၤလၢအအိၣ် လ--- သဝိ ဆဲးကျိးအမိလၢ လီၤတဲစိးဒီး ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲလၢ SAC

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၂ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤ ဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤ လီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပုးအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲး ရှဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

သုးတဖၣ်အတၢ်ဟဲထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သန့က့ တချုးလၢ အဝဲသ့ၣ်ဟးထီၣ်လၢ အခုးပူၤဒဲးဘၣ်န့ၣ် SAC သုးတဖၣ် ကဝီၤ ယၢ်အဝဲသ့ၣ်လံန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ် သံဒီးသံကွၢ်သဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်ယး KNLA ဒီး PDF တၢ်ကစီၤခး အဝဲသ့ၣ်န့ၣ် လီၤ. SAC သုးတဖၣ်စံးဝဲလၢ သဝီဖိတဖၣ်အံၤ အိၣ်ဖဲဟီၣ်ကဝီၤဖဲအံၤအယိ ကဘၣ်သ့ၣ်ညါပုၤလၢ အလဲၤခးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ် ပၢ်တၢ်ကမၣ်လၢ သဝီဖိတဖၣ်အလိၤဒီးစံးဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပုၤခိၣ်ဆၢဒုး တၢ်ဖိတဖၣ် လၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.

SAC သုးတဖၣ် ဖိၣ်ယၢ်သဝီဖိတဖၣ်ဖဲန့ၣ် တစိၣ်တလီၢ်ဒီး မၤအဝဲသ့ၣ်ကြၢၤလီၤသးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်လိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲစီၤဂ--- စံးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ တသ့ၣ်ညါဘၣ်ယး တၢ်ကစီၤခးတၢ်အဂ့ၢ်အံၤနီတမံၤဘၣ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးရၣ်ခိၣ် ထံးလီၤအခိၣ် ဒီးကျိဖုၣ်အခံသၢထံၣ်ဒီး ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတစဲးန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ် စံးဝဲစ့ၢ်ကီးလၢ PDF မ့ၢ်လဲၤခးအဝဲသ့ၣ်တဘျီကဒီး န့ၣ် ကဒွဲၣ်အူထီၣ်ကွံၢ် အ--- သဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးလီၢ်န့ၣ် SAC သုးကအိၣ် (၁၂) တုၤ (၁၃) ဂၤယၢ်ယၢ်ဒီး လၢခုးပူၤ အခိၣ်အယၢ်န့ၣ် အိၣ်အါဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

လၢခံ SAC သုးတဖၣ် ဖိၣ်န့ၣ်ဒီးက့ၤကီးဝဲ စီၤဂ--- အတခွါဒီး အသကိးန့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲသ့ၣ် ဟးဆုၣ်တၢ်ဖဲတၢ်လီၢ် ဖဲန့ၣ်ဒီး ထံၣ်ဝဲ သဝီဖိအဂၤလွံၢ်ဂၤဖိၣ်ညါလၢ ဟ--- ကမါဒီး က့ၤဖိၣ်ယုၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဂ--- (မ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအိၣ်သံး အါဒီး အိၣ်ဒီးသးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်ကီ) စ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်က့ၤဖိၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဂ--- တခွါ အိၣ်လၢ တ--- သဝီ ဒီး သဝီဖိအဂၤလၢဘၣ်တၢ်ဖိၣ်အီၤတဖၣ် အိၣ်လၢ အ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ် က--- သဝီ မိကီကရူၢ်ဒီး စ--- သဝီ ဒူဝီကရူၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ် က့ၤဖိၣ်ဝဲသဝီဖိခဲလၢ် နွံၤ ယုၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ် သိၣ်လ့ၣ်ယီၣ် သါခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်အီၤတဖၣ်

- ၁. စီၤန--- (၄၁နံၣ်) အိၣ် စ--- သဝီ ဒူဝီကရူၢ်
- ၂. စီၤင--- (၃၀နံၣ်) အိၣ် တ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ် (စီၤဂ--- တခွါ)
- ၃. စီၤမ--- (၂၈နံၣ်) အိၣ် အ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ်
- ၄. စီၤဘ--- (၂၂နံၣ်) အိၣ် က--- သဝီ မိကီကရူၢ်
- ၅. စီၤရ--- (၂၃နံၣ်) အိၣ် အ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ်
- ၆. စီၤပ--- (၃၃နံၣ်) အိၣ် အ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ်
- ၇. စီၤဝ--- (တသ့ၣ်ညါ) အိၣ် အ--- သဝီ စ့ၢ်ယီၣ်ပုးကရူၢ်

ဖဲစီၤဂ--- က့ၤတုၤလၢသဝီပူၤဒီးအမိပါအဆၢကတီၢ် တဲဘၣ်ဝဲ ကရူၢ်ခိၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်ဒီး SAC သုးတဖၣ် မၤလဲၤထုးထီၣ် သဝီဖိလၢဘၣ်တၢ်က့ၤဖိၣ်အီၤတဂၤန့ၣ် စ့ (၂၀ကလီၢ်) ကူးန့ၣ်လီၤ. သန့က့ SAC သုးတဖၣ် တဲဖျါ တၢ်လီၢ်လၢ အက့ၤဖိၣ် သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်. ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် လဲၤယု အဝဲသ့ၣ်အဘူးအတၢ်လၢ စုကဝဲၤဒိၣ်သုးကလၢၤ နီၣ်ဂံၢ် (၉) သန့က့ တထံၣ်အဝဲသ့ၣ်ဖဲန့ၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ် တယၢ်လၢ SAC သုးတဖၣ် ကက့ၤကီးအဝဲသ့ၣ်လၢ စုကဝဲၤဒိၣ်သုးကလၢၤ နီၣ်ဂံၢ် (၃)န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ် တၢ်က့ၤဖိၣ်အီၤတၢ်လီၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ် တသ့ၣ်ညါဘၣ်ဒဲးဘၣ် ဒီး သုးတဖၣ် တမၤတၢ်ဆဲး ကျိးဒီး ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ယၢ်အီၤတဖၣ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိစ့ၢ်ကီးတအိၣ်ဘၣ်.

ဖဲနံၤအဝဲန့ၣ်အလီၢ်ခံ ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢ သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်က့ၤဖီၣ်အီၤဆူ SAC စုကဝဲဒိၣ်သုးလၢ အအိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ ဝၣ်ပး သုးကလၢၤ, ကွဲးကီၤလၢသထူၣ်ဝ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါအ့ၢ်ဖျဉ် ၅သီ ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် ခီဖျါလၢ လီၢ်ကဝီၤ ခိၣ်န့ၢ်တၢ်အတၢ်မၤစၢၤ (ဟ့ၣ် SAC သုးတဖၣ်လၢစ့ ဘၣ်ဆၣ် ဆံးအါလဲၣ်န့ၣ်တၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်) အယီၤ သဝီဖိဃုၤဘၣ် တၢ်ပျါက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဝ--- အိၣ်တၢ်လၢ တၢ်ဒုးဃၢ်ပူၤထဲတၢ်ကၤမၤမ့ၢ်လၢ ပုၤအုၣ်ခိၣ်အီၤတဘျီနီတၢ်ကၤဘၣ်အယီၤန့ၣ် လီၤ. တၢ်ချူးလၢတၢ်ပျါက့ၤအဝဲသ့ၣ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးတဖၣ်တဲဘၣ် သဝီဖိတဖၣ်န့ၣ် လၢ တအဲၣ်ဒီးထံၣ်အဝဲသ့ၣ် လၢသဝီပူၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ထံၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ် ကမၤသံဝဲန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢ ဘၣ်တၢ်ပျါက့ၤအီၤတဖၣ် ပျါတၢ်ဒီးဃုၢ် အိၣ်လၢ ကီၢ်ကီၣ်တဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမ့ၢ် တၢ်တၢ်တၢ် ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် စီၤဝ--- ဟးထီၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်ဒုးဃၢ်ချၢန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖၣ်တဲဝဲလၢ တၢ်တကဲဘျူးလၢအဝဲသ့ၣ်ဂီၢ်ဘၣ်အယီၤ ဘၣ်တၢ်ပျါက့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျဉ်ကိၢ်
ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. **KHRG** သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပျါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. **KHRG** ဘီးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သီးကဟံဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျါတဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.